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A romániai magyar felsõoktatás helyzetét, problémáit és hiányosságait ismertette a
kolozsvári Babes-Bolyai Tudományegyetem két oktatója az Európai Parlament (EP) egyik
munkacsoportjának ülésén, amelyen Gál Kingának, a Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
EP-képviselõjének meghívására vettek részt.  

 A romániai magyar felsõoktatás helyzetét, problémáit és hiányosságait ismertette a kolozsvári
Babes-Bolyai Tudományegyetem két oktatója az Európai Parlament (EP) egyik
munkacsoportjának ülésén, amelyen Gál Kingának, a Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
EP-képviselõjének meghívására vettek részt. Hantz Péter és Kovács Lehel István, a
Babes-Bolyai Tudományegyetem adjunktusai az Európai Parlament hagyományos nemzeti
kisebbségekkel, az alkotmányos régiókkal és a regionális nyelvekkel foglalkozó pártközi
munkacsoportjának (Intergroup) strasbourgi ülésén szólaltak fel. 
  A kolozsvári egyetemi oktatók a romániai állami magyar egyetem visszaállítását, a magyar
állam által fenntartott erdélyi magánegyetemek román állami finanszírozását, valamint a magyar
közoktatásban tapasztalható diszkriminatív állapotok felszámolását jelölték meg a romániai
magyar kisebbség sürgõs kéréseiként. A több mint 14 éve napirenden tartott kérdések
különösen fontosak az Európai Unióhoz való csatlakozás küszöbén, hiszen az egyben a
kisebbség oktatási gondjainak megoldását is jelenthetné. 
  Ezzel szemben Hantz Péter elõadásából kitûnt, hogy a romániai közoktatásnak a magyar
kisebbséggel szembeni diszkriminatív intézkedései mindmáig fennmaradtak. A felsõoktatásban
pedig a 6,6%-os magyar népesség mindössze 1,6%-a végezheti anyanyelvén tanulmányait.
Kevés a magyar nyelvû képzést nyújtó szakok valamint a magyar nyelvû oktatók száma, és a
kétnyelvû feliratok is hiányoznak az állami felsõoktatási intézményekben. 
  Az elõadók kifejtették: a jogsértõ állapotok a román politikai vezetés kisebbségellenes
beállítottságának eredményeképpen állandósulhattak. Gál Kinga (Fidesz-MPSZ), Kelemen
Attila (RMDSZ), Schöpflin György (Fidesz-MPSZ), Szent-Iványi István (SZDSZ) és Tabajdi
Csaba (MSZP) egyaránt hangsúlyozták, hogy szükség van a román állam által finanszírozott
erdélyi magyar egyetemre. Brüsszeli és strasbourgi szakemberek ígéretet tettek a helyzet
orvoslására. 
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  Az elõadást követõen az adjunktusok ünnepélyesen átnyújtották Gál Kinga parlamenti
képviselõnek a Báthory István díjat, köszönetképpen az erdélyi magyar oktatás ügyéért végzett
munkájáért. (EM)
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